

MAJOR-GENERAL A.R. JAYNE, MSM, CD
CHIEF OF STAFF (INFORMATION MANAGEMENT)



Major-General Jayne grew up in Bridgewater, Nova Scotia, and joined the Canadian Forces in 1987 under the Regular Officer Training Plan. He graduated from the Royal Military College in Kingston, Ontario, in 1991 with a bachelor's degree in Civil Engineering. After completing his training as a Military Engineer Officer in Chilliwack, British Columbia, he went on to complete Regimental duties with 4 Engineer Support Regiment, 22 Engineer Regiment in the UK, and 1 Combat Engineer Regiment. During this time he served in various command and staff positions and completed one operational tour in Croatia and two tours in Bosnia.

Over the years he served in staff and training positions with 1 Canadian Mechanized Brigade Group, the Canadian Forces School of Military Engineering and within the Chief of Force Development. In 2006, he attended the Canadian Forces College in Toronto, Ontario, graduating with a Masters in Defence Studies.

In 2008, Major-General Jayne deployed to Afghanistan as the Chief Engineer of Regional Command South and then became the 21st Commandant of the Canadian Forces School of Military Engineering in 2009. Following his time in command, he went to Ottawa to work on the Army Staff in various positions.

Promoted to Colonel in December 2012, he took over the position of Director Land Requirements. He completed the National Securities Program at the Canadian Forces College in 2015 and then returned to the position of Director Land Requirements before being appointed Base Commander of CFB Kingston in October 2016. He was promoted to Brigadier-General in November 2017 and deployed as the Commander, Joint Task Force Iraq on 16 December 2017. He returned to Canada and assumed the duties of Director General Cyberspace within ADM (IM). On 08 May 2020, Major-General Jayne was promoted to his current rank and shortly thereafter assumed the role of Chief of Staff of ADM (IM). Along with this post came the additional titles and responsibility as the Cyber Force Commander and the Canadian Armed Forces J6.

Major-General Jayne would like to thank the many people with whom he has worked. The past 35 years have gone by so quickly due to all the wonderful people, good friends, and great experiences that have made it a great adventure.

Major-General Jayne and his wife have two children. He enjoys enduro motorcycle riding, staying active, and helping his children get started on their dreams.

MAJOR-GÉNÉRAL A.R. JAYNE, MSM, CD CHEF D'ÉTAT-MAJOR (GESTION DE L'INFORMATION)



Le Major-général Jayne grandit à Bridgewater, en Nouvelle-Écosse et s'enrôle dans les Forces canadiennes en 1987, dans le cadre du Programme de formation des officiers de la Force régulière. Il obtient en 1991 un baccalauréat en génie civil du Collège militaire royal de Kingston, en Ontario. Après la formation d'officier du génie militaire à Chilliwack, en Colombie-Britannique, il entreprend une période de service régimentaire auprès du 4^e Régiment d'appui du génie, du 22 Engineer Regiment au R. U. et du 1^{er} Régiment du génie de combat. Pendant cette période, il est commandant de troupe de campagne et participe à un déploiement opérationnel en Croatie et à deux missions en Bosnie.

Au fil des ans, il occupe différents postes d'état-major et d'instruction au 1^{er} Groupe-brigade mécanisé du Canada, à l'École du génie militaire des Forces canadiennes et au sein de la division du Chef – Développement des forces. En 2006, il obtient en 2006

une maîtrise en études de la défense du Collège des Forces canadiennes à Toronto, Ontario. En 2008, le Major-général Jayne est déployé en Afghanistan comme ingénieur en chef du Commandement régional Sud puis il devient le 21^e commandant de l'École du génie militaire des Forces canadiennes en 2009. Après son commandement, il se rend à Ottawa pour travailler à différents postes au sein de l'état-major de l'Armée.

Promu au grade de colonel en décembre 2012, il devient Directeur – Besoins en ressources terrestres. Il suit le programme de sécurité nationale au Collège des Forces canadiennes en 2015, puis il retourne au poste de Directeur – Besoins en ressources terrestres avant d'être nommé commandant de la base à la BFC Kingston en octobre 2016. Il est promu à son grade actuel en novembre 2017 et est envoyé comme commandant de la Force opérationnelle interarmées en Iraq, le 16 décembre 2017. Il revient au Canada et assume les fonctions de Directeur général – Cyberspace au sein du SMA(GI). Le 8 mai 2020, le Major-général Jayne est promu à son grade actuel et assume peu après le rôle de chef d'état-major du SMA(GI). Ce poste s'accompagne des titres et responsabilités supplémentaires de commandant de la Cyber Force et de J6 des Forces armées canadiennes.

Le Major-général Jayne tient à remercier les nombreuses personnes avec lesquelles il a travaillé. Les 35 dernières années ont passé si vite grâce à toutes les personnes merveilleuses, aux bons amis, et aux expériences formidables qui ont fait de ces années une période exceptionnelle.

Le Major-général Jayne et son épouse ont deux enfants. Il aime la course de moto enduro, rester actif, et regarder ses enfants faire du sport.